
ACTA DEL CONSELL EDUCATIU MUNICIPAL (CEM) DE SALT – 22 de febrer de 2022 

Sessió: Ordinària 

Lloc: Escola Bressol El Carrilet 

Data: 22 de febrer de 2023 

Hora d’inici: 17:20 

Hora de finalització: 19:20 

Assistents 

President: Fermí Cunill Garcia, Vicepresident del CEM 

• Representants sector Ajuntament 

Lluïsa Blanch Fulcarà - Grup Municipal PSC-CP 

Cristina Sibina i Nogué – Grup municipal Ips - CUP 

 

• Representants sector Directors centres públics i Titulars centres concertats 

Xavier de Vega Soler -  Escola Silvestre Santaló 

Natàlia Nadal – Escola La Farga 

Xavier Serra – Institut Salvador Espriu 

Francesc Luque – Escola Les Arrels 

Anna Planella – Escola Pia 

Eva Aynó – Escola Bressol El Carrilet 

 

• Representants sector Professorat 

 

Anna Sanahuja Ensesa – Escola El Gegant del Rec 

Griselda Palomeras – Escola El Gegant del Rec 

 

• Representants sector PAS - PAE 

 

Jordi Maruny – Escola La Farga 

Montserrat Cebrià – Escola Les Deveses 

Tamara Delgado – Institut Vallvera 

Gemma Prats garcía – Escola El Pla 

 

 



• Representants sector Famílies 

Enric Monguilod Viñas – Escola Bressol El Carrilet 

Margarida Solé Boldu – Escola El Gegant del Rec 

Jordi Riart – Escola Pia 

Jaume Llunell Sanchez – Escola FEDAC Salt 

Esther Roca Casas – Institut Vallvera 

Glòria Fàbrega – Institut Salvador Sunyer 

Sonia Fajula Crous – Escola Bressol El Lledoner 

 

• Representants sector alumnat 

Ariadna Oya Roca – Institut Vallvera 

• Representants altres àmbits educatius 

Ferran Thomas – Sector Universitats 

Carme Garriga Verdaguer – Sector Entitats Culturals 

Mònica Gibanel – Sector Entitats Sector Social 

 

• Altres assistents 

 

Teresa Casellas – Orientadora Comunitària (Ajuntament de Salt) 

Irene Bonaventura – Coordinadora PMOE (Ajuntament de Salt) 

 

• Secretària 

 

Núria Sala – Tècnica d’Educació Ajuntament de Salt 

• S'excusen 

Margarita de Arquer i Carreras - Tinent d’Alcalde, regidora de Ciutadania i Comunitat i 

Acció Social 

Pilar Figueras – Institut Salvador Sunyer 

Lourdes Triadó Trafach – CFA Les Bernardes 

Anna Fontanet – Escola Bressol El Lledoner  

Jordi Caparrós Zamora – Escola Mas Masó 

Mireia Redondo Velasco – Escola FEDAC Salt 

Joan Alsina – Institut Salvador Espriu 

Jeremy Buch – Institut Vallvera 

Ester Vall Mercadé – CFA Les Bernardes 

Mostafà Shaimi – Escola La Farga 

Roberto Gabriel Cozma – Escola Pompeu Fabra 



Pausa Asenjo Sanchez – Escola Pompeu Fabra 

Karla Bagui Romero – Institut Salvador Sunyer 

Inès Barret Bohigas – CFA Les Bernardes 

Mireia Canals – Sector entitats artístiques 

Laia Sancho  – Sector entitats socials 

Narcís Regueiro – Sector entitats de lleure 

Mohamed El Amrani – Sector entitats socioeducatives 

Mercè Juanola – Inspectora Departament d’Educació 

Marian Ferrer – Directora EB El Lledoner 

Presentació projecte de l’Escola Bressol El Carrilet i visita de les instal·lacions 

Benvinguda i aprovació de l’acta anterior 

S’inicia el CEM amb la benvinguda del Regidor d’Educació, Min Cunill. Menciona les 

esmenes que hi van haver a l’última reunió del CEM, que ja han estat resoltes. 

S’aprova l’acta anterior. 

Presentació dels nous membres del CEM 

El regidor Fermí Cunill nombra a tots els membres del CEM que en formaran part 

durant el període 2022-2024. 

Informacions generals i informacions municipals 

La tècnica d’educació, Núria Sala, explica el funcionament CEM pels nous membres, 

mencionant la periodicitat de les convocatòries, 3 anuals i, per tant, una per trimestre. 

• Preinscripció 2023-24 

La orientadora comunitària, Teresa Casellas, exposa les accions que s’han dut a terme 

per informar del període de preinscripció escolar 2023-24: 

o Portes obertes conjuntes: tots els centres de primària, entitats i agents 

educatius del municipi van participar en aquest acte. Es van convocar a 380 

famílies, de les quals en van assistir unes 200 aproximadament. La jornada es va 

estructurar en tres torns de 45 minuts cada un, els quals es van dividir en tres 

blocs explicatius. La primera part es va destinar a explicar el tràmit de 

preinscripció, a càrrec de la inspectora d’Educació, Mercè Juanola, en la qual es 

va detallar el mecanisme, el procediment i el calendari a seguir. En la segona 

part de la jornada, els agents educatius que atenen a famílies (Xarxa Tallers de 

Famílies, treballadores i educadores socials i coordinador de les AFA’s) van 

exposar el seu paper i el rol que pot tenir la família en l’escolarització del seu 



fill/a, així com les accions que es duen a terme per facilitar aquesta implicació. 

La tercera part de la jornada les famílies tenien l’oportunitat de conèixer els 

projectes educatius de cada centre de Salt a través de plafons per tal de facilitar 

l’elecció de centre. S’enviarà enquestes per conèixer l’impacte de la jornada. 

o  Unitat de Detecció: millorar la detecció d’alumnes NESE, fent una primera 

entrevista abans de fer la preinscripció escolar. Amb l’objectiu de fer una millor 

planificació en la reserva de places NESE a les escoles. 

o Xerrades EEBB: La Inspectora d’educació va realitzar dues xerrades adreçades a 

les famílies del municipi que tenen infants matriculats a les escoles bressols 

municipals i privades de Salt. Les xerrades es varen portar a terme a l’EB del 

Carrilet i l’EB de Lledoner, amb l’objectiu de resoldre dubtes de la  preinscripció 

escolar i de la preinscripció en grup. Van assistir-hi un total de 17 famílies.  

o Suport OME: Des de l’Oficina Municipal d’Escolarització es dóna suport a les 

famílies en la primera escolarització i acompanyament. També es realitza la 

primera visita a la treballadora social per poder detectar possibles necessitats. 

o Punt Orientadora Educativa: És la figura de la orientadora comunitària, 

actualment la Teresa Casellas, la qual atén a les famílies que tenen les consultes 

referent a les preinscripcions i detecció de necessitats educatives. 

La Teresa ensenya la web de l’Ajuntament (àrea d’educació): s’indica on es pot trobar 

la guia escolarització en varis idiomes tant escrita com en àudio, a més dels calendaris, 

l’explicació del procés de preinscripcions, la jornada de portes obertes i la descripció i 

informació dels centres educatius. 

Preinscripció: Planificació de la oferta pel curs 2023-24  

La Núria Sala explica que el procediment seguit per la Taula de Planificació Local del 

Departament per a concretar la oferta de grups pel curs 2023-24. (veure diapositives)  

La TPL, per  a concretar el nombre de grups, parteix del nombre d’infants de 2 anys 

empadronats al municipi. Al setembre es van recollir les dades dels infants que el 

proper curs inicien I3 i es va comprovar que el numero d’alumnes havia disminuït 

respecte l’any anterior. Aquest fet va comportar que la Taula de Planificació Local 

proposés oferir dues línies menys d’i3.  

 
Per decidir quins són els grups que no s’oferten s'han tingut en compte 2 paràmetres: 
- Mantenir tots els projectes educatius, per tant no es treu cap grup de cap centre d'1 
línia. 
- Mirar que hi càpiguen tots els germans. Per tant, s'ha mirat quants germans han de 
començar als centres de 2 línies. 

Les escoles amb menys germans són Escola Mas Masó i l’Escola Les Arrels, per això 

sortiran d'entrada amb 1 sol grup. 



Tot i els diferents arguments aportats per part de la Inspectora d’Educació a la Taula 

de Planificació Local, aquesta ha decidit que a la oferta de línies pel curs 2023-24 

s’oferiran 2 línies menys.  

No obstant, la Taula de Planificació Local ha manifestat que en el cas que hi haguessin 

moltes preinscripcions al municipi i fos necessari obrir una línia més es podria valorar.  

A la xerrada realitzada a l’Escola Bressol El Carrilet es va explicar la situació i es va 

animar a les famílies que es matriculessin a Salt, concretament a Les Arrels. 

Francesc Luque, director de Les Arrels considera adient una segona línia i encoratja les 

famílies perquè facin la preinscripció dels seus fills al centre Les Arrels. 

 
La ràtio dels centres públics serà de 18, la de Pia de 20 (per capacitat de les aules) i la 
dels altres concertats 23 (tenen el concert autoritzat per 25, però voluntàriament 
accedeixen a rebaixar a 23 per contribuir a minimitzar el problema de la davallada de 
natalitat) 
 
La reserva de NESE a I3 serà de 10, com l'any passat. És una oferta inicial que es fa sense tenir 
les dades de l'alumnat preinscrit. Si després fan falta menys places, es pot retocar aquesta 
reserva a l'oferta definitiva que es publica al juny. 

La oferta de línies i la ràtio de l’etapa de secundària no varia: el nombre de línies és de 

15 i la ràtio és de 27 a públiques, escola Pia 25 i a la resta de concertades 30).  

Des de l’EAP treballen amb la reserva de places per alumnat NESE (de moment, 10 a 

primària i 23 secundària per línia). 

En Fermí Cunill menciona que al nou decret es contempla que totes les famílies que 

tenen beca menjador passen al grup B de necessitats educatives. 

a. Pla de Millora d’Oportunitats Educatives (PMOE) 

Irene explica els diferents plans i mesures del PMOE. La mesura destinada a tallers de 

reforç escolar es realitzaran tallers d’estudi assistit, català, robòtica, jocs de taula, 

idiomes i art. 

Novetat: aquest curs algunes de les mesures es fiancen amb fons europeus i per tant, 

s’ha hagut de licitar el servei d’aquests tallers. En la licitació, s’han fet 5 lots agrupant 

els tallers segons la temàtica i n’han quedat 4 de deserts, el que implica haver de 

tornar-los a licitar.  



En la mesura destinada a oportunitats més enllà de l’escola es preveu com a novetat 

un  casal destinat a infants nascuts el 2020 que no han estat mai escolaritzats a cap 

escola bressol. L’objectiu d’aquest servei gratuït és facilitar adaptació escolar. 

Donat que l’any passat hi va haver molta llista d’espera pels casals i aquest any es vol 

apostar per ampliar aquesta oferta. S’oferirà un casal de cultura urbana per joves i un 

casal de dansa, també destinat per joves d’entre 12 i 16 anys. Mesura prevenció 

absentisme, explica la figura de la tècnica d’absentisme. 

Mònica Gibanel, representant de la TESS, pregunta si es contempla que les entitats del 

tercer sector pugin portar  a terme activitats extraescolars durant el període d’estiu. 

Afegeix que des de l’àrea s’ha plantejat el motiu pel qual han quedat deserts alguns 

lots. Irene explica que el preu pot ser una de les raons, tot i que s’ha establert el preu 

que marca el conveni de docents. 

Xavier Serra comenta que s’ha de donar algun alternativa al tema de lots. Irene explica 

la nova licitació al preveure’s inicialment fer un procediment negociat, hi ha més 

empreses que estan al cas. Al fer finalment un procediment obert, aquestes empreses 

a les que se’ls hi va plantejar negociar, s’espera que s’hi presentin. 

1. Estat del Pla Educatiu de Salt 

Alguns dels membres mencionen que no poden accedir a l’enllaç que es va passar per 

accedir al Pla Educatiu, Núria confirma que es reenviarà de nou juntament amb l’acta. 

Es va enviar l’informe de seguiment del pla, que es fa cada dos anys a través del grup 

motor. El Grup Motor és el que prioritza les accions i es revisa en quin estat estan cada 

una d’elles per decidir si es continua, com es pot millorar i si és factible iniciar les que 

encara no han començat. A la web es pot trobar aquest informe de seguiment realitzat 

aquest any 2023, a més de la diagnosi que es va fer en el seu moment.  

El Pla Educatiu té 91 accions, de les quals 56 es van iniciar entre el 2018 i 2022 i es 

troben en continuïtat, 25 es troben en procés de millora, redisseny o desplegament i 

10 no s’han iniciat i estan pendents pel proper període, 2023-2025. 

Hi ha 5 eixos, en els que s’hi recullen les 91 accions. En el primer eix es recullen 

aquelles que trenquen amb les lògiques de la segregació escolar i social a Salt i es 

treballen l’assoliment educatiu per a tothom. En el segon eix es recullen accions 

destinades a l’Educació 360 (Educació a temps complet), al tercer l’educació al llarg i 

ample de la vida, orientació i transició al món del treball, al quart es contemplen 

aquelles accions que pertanyen al lema Salt Vila acollidor i educadora i, finalment, 

l’últim eix al coneixement, comunicació, treball en xarxa i avaluació. 

 



La Núria exposa les accions més destacades de l’eix 1 que són de continuïtat: 

- Aplicació del nou Decret 11/2021 (jornada portes obertes, comissió participativa, 

etc.) 

- Promoció projectes educatius i fer aliances (Conarte, conveni amb l’Ajuntament i 

Catedra Thekné) 

- Grups de treball del CEM: S’hi descriuen els 4 grups de treball que s’han transformat i 

ara només n’hi ha dos d’actius (360 i Salt Vila Acolllidora). Els altres dos s’han eliminat 

perquè els temes es tracten a la Comissió Participativa. 

- Proposta formativa: és una formació destinada a la benvinguda als professors nous 

del municipi i es forma per quatre activitats: acte inaugural, gimcana, Fòrum Educatiu 

o formació i guia de recursos socioeducatius de Salt. 

- Material de difusió adreçat a famílies per escollir escola: nova web d’educació, noves 

guies d’escolarització per la tria d’escola. 

Les accions que es troben en procés de millora de l’eix 1 són: 

- Xarxa transició 0-6: una de les comentades al Grup Motor. Materno i l’Àrea 

d’Educació es vinculen fent accions puntuals i es proposa teixir més xarxa amb agents 

del municipi que treballen aquesta franja. 

- Espais de coordinació (publiques i concertades), fa uns anys es va fer una reunió per 

treballar aquesta proposta. Actualment la Comissió Garanties i la Comissió 

Participativa són els dos espais on es troben. 

Accions no iniciades de l’eix 1: 

- Pla de millora i pla de manteniment: Sí que es fan millores a les escoles  però no hi ha 

un Pla redactat. 

- Preinscripció en grup: És una de les accions que s’ha iniciat aquest 2023. 

(Es demana tornar a enviar el correu per repartir els membres dels dos grups de treball 

eliminats). 

Les accions de l’eix 2 que es troben en procés de continuïtat són: 

- Guia d’activitats extraescolars. Actualment s’hi troben unes 20 entitats que realitzen 

extraescolars al municipi. La Mònica, representant TESS menciona que les entitats del 



tercer sector no entren i no s’identifiquen perquè no hi ha l’etiqueta «acció 

socioeducativa fora de l’horari lectiu»). 

Des de l’Ajuntament es comenta que per les famílies el concepte extraescolar és molt 

més senzill però es pot buscar una formula perquè totes les entitats hi tinguin cabuda. 

L’objectiu és que les famílies coneguin els recursos del municipi independentment de 

l’entitat que sigui. El sistema de la guia permet que cada entitat s’autogestioni. 

- Espai migdia: Hi trobem 6 dinamitzadors de l’espai migdia i, properament 2 

coordinadors 360. Permetrà que totes les escoles publiques tinguin aquest reforç 

durant l’espai migdia. 

Accions que es troben en procés de millora de l’eix 2: 

- Convenis del Juguem amb entitats per becar infants i joves: a través del Grup Motor i 

el Grup de Treball Educació 360 es vol treballar per ampliar aquesta acció. Mencionen 

que és molt interessant poder implicar els joves a activitats federades per 

interrelacionar el màxim els joves amb les entitats de Salt. 

En Min menciona que l’objectiu és incorporar infants i joves a les activitats del 

municipi. 

Accions no iniciades de l’eix 2: 

- Formació adreçada al monitoratge dels menjadors escolars 

Accions de l’eix 3 que es troben en procés de continuïtat: 

- Xarxa Tallers Família 

- Ampliació recursos socioeducatius 0-3 anys com a espais de prevenció socioeducativa 

i social 

- Pla de Transició al Treball: des de l'ajuntament es treballa per tenir un espai fixe pel 

PFI. Xavier Serra, director de l’institut Salvador Espriu, considera que cal buscar una 

solució definitiva, tot i que ja és una millora que tinguin un espai fixe. Min menciona 

que s’han comprat espais però cal adequar-los. 

- Mentoria (Projecte Rossinyol): es pregunta com és que ha iniciat abans en 

comparació a la resta de mesures PMOE. Es respon que al ser un conveni i no procedir 

de fons europeus facilita el procés de contractació. Pregunten com funciona el 

projecte a Salt. Es menciona que un alumne de la UdG fa de mentor a alumnes de 

secundària i aquest curs s’ha concedit pressupost per a 9 parelles. 



- Ampliació de places EEBB: TESS menciona si el barem puntua a les famílies que no 

treballen, ja que es va mencionar que hi havia la possibilitat de modificar

modificat i per aquest motiu està com a una acció de millora.

Accions de l’eix 4 de continuïtat:

- Guia d’escolarització en diferents idiomes

- Conveni per ajuts de transport interurbà destinat a infants i joves

- Logo nou de Salt Vila Acollidora i Educadora

Accions de millora de l’eix 4:

- Millorar la comunicació de les accions del Pla Educatiu

Accions que no s’han iniciat de l’eix 4:

- Consell infants i joves. S’està treballant per poder

funcionament d’aquest consell.

7. Resum Grups de treball del CEM

a. GT Educació 360 

- Portal online d’extraescolars, es va presentar i es té en compte com reformular

tenir cabuda totes les entitats

- Dinamitzadors de menjador: n’hi ha 6 i s’amplia per a

més a les escoles que tenen menjador (Espai Migdia).

- Redefinir grup de treball: s’ha convertit en un espai de reportar informació i cal crear 

un espai de participació i creació. El

S’està fent el seguiment de

un seguiment més directe amb les dinamitzadores, i des d’educació es fa el seguiment 

del servei amb les coordinadores de menjador. 

Ampliació de places EEBB: TESS menciona si el barem puntua a les famílies que no 

treballen, ja que es va mencionar que hi havia la possibilitat de modificar

est motiu està com a una acció de millora. 

continuïtat: 

Guia d’escolarització en diferents idiomes 

Conveni per ajuts de transport interurbà destinat a infants i joves 

Logo nou de Salt Vila Acollidora i Educadora 

 

 

 

illora de l’eix 4: 

Millorar la comunicació de les accions del Pla Educatiu 

Accions que no s’han iniciat de l’eix 4: 

S’està treballant per poder-ho engegar, fent prospecció del 

funcionament d’aquest consell. 

eball del CEM 

Portal online d’extraescolars, es va presentar i es té en compte com reformular

tenir cabuda totes les entitats. 

Dinamitzadors de menjador: n’hi ha 6 i s’amplia per a que puguin incorporar

s que tenen menjador (Espai Migdia). 

Redefinir grup de treball: s’ha convertit en un espai de reportar informació i cal crear 

ació i creació. El mes de març es farà nova convocatòria.

S’està fent el seguiment del servei de dinamitzacions de menjador, des de l’EMO es fa 

un seguiment més directe amb les dinamitzadores, i des d’educació es fa el seguiment 

del servei amb les coordinadores de menjador.  

Ampliació de places EEBB: TESS menciona si el barem puntua a les famílies que no 

treballen, ja que es va mencionar que hi havia la possibilitat de modificar-ho. No s’ha 

ho engegar, fent prospecció del 

Portal online d’extraescolars, es va presentar i es té en compte com reformular-la per 

que puguin incorporar-se dos 

Redefinir grup de treball: s’ha convertit en un espai de reportar informació i cal crear 

mes de març es farà nova convocatòria. 

ons de menjador, des de l’EMO es fa 

un seguiment més directe amb les dinamitzadores, i des d’educació es fa el seguiment 



b. GT Salt Vila Educadora i Acollidora 

- Valoració del III Fòrum Educatiu: vam comptar amb la participació de tots els centres i 

entitats i és una acció de la proposta formativa que s’ha mencionat. Van participar 

unes 150 persones, es va comptar amb la ponència de l’Ester Bonal i l’artista Toni Ortiz 

que va plasmar mitjançant una relatoria gràfica, tot el que anava succeint durant la 

jornada. Va ser un espai de posada en comú, compartir experiències i fer xarxa entre 

els diferents agents educatius del municipi. 

Irene Bonaventura, coordinadora del PMOE, explica el funcionament de la proposta 

formativa. Apunta que l’última trobada hi va haver poca assistència i s’ha demanat 

informació de disponibilitat als membres per tal de millorar la participació. 

En Min explica la comissió participativa: de moment es troben cada 15 dies per 

treballar l’escolarització i el pacte de ciutat. Eleva les propostes a nivell de municipi a la 

taula local per treballar la planificació escolar. 

Natàlia Nadal directora de l’Escola La Farga, pregunta si el pacte de ciutat, el qual va 

fer referència el regidor, està proposant mesures per fer front a la segregació escolar. 

Afegeix que a la notícia del diari deia que la segregació escolar havia baixat. Menciona 

que a nivell pràctic no s’ha percebut aquesta dada. Min explica que l’article el va fe 

l'Agencia Catalana de Notícies a través del Pacte del Síndic de Greuges de la Fundació 

Bofill. En Min se’l va convidar per exposar les accions que es fan al municipi. A nivell de 

municipi és una dada positiva, cal valorar que els centres educatius i la comunitat 

educativa està fent bé la feina i hi ha molt de compromís dipositat. Natàlia Nadal 

pregunta a partir de quins índex es basen aquestes dades (nacionalitat, alumnes amb 

necessitats educatives especials, país d’origen, natalitat, etc.). Min Cunill respon que la 

dada de dissimilitud s’obtenen a partir de dos inputs: la nacionalitat i les dades 

especifiques de suport educatiu. Min especifica que en el Decret s’equilibra la reserva 

d’alumnes amb necessitats socioeducatives. 

Xavier de Vega menciona que si la dada de dissimilitud s’obté a partir, d'una banda, de 

les dades específiques de suport educatiu (que estan molt estudiades) i, d'una altra, de 

la nacionalitat, és probable que sigui per aquest segon motiu que el percentatge sigui 

tan favorable. I que és bo per al CEM ser-ne conscients per tal de poder fer una bona 

anàlisi. Concorda amb l’opinió de la Natàlia 

Min menciona que les dades motiven a continuar en aquesta línia i treballar en xarxa 

per seguir millorant. 

 



Cris Sibina menciona que en el Parlament es va parlar que a Salt no és suficient el 

Decret i cal tenir en compte que el canvi no és tan significatiu com per deixar de rebre 

els recursos. El Síndic de Greuges al treure l’informe se li va qüestionar l’índex i cal 

tenir en compte com es comunica a la ciutadania aquestes dades.  

Min: a nivell de famílies pot motivar a que es mantinguin al municipi. S’està treballant 

per canalitzar tot aquest tema, és un procés lent i és una qüestió que no es va recular 

fa 20 anys.  

Es tanca la sessió anunciant que la propera convocatòria es preveu, de manera 

provisional, el 7 de juny de 2023. 

 

 


